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U protekle tri i pol godine svjedočimo velikim ulaganjima i brojnim projektima na području

Varaždinske  županije,  a  jedan  od  njih,  projekt  u  kojem  su  ujedinjeni  Općina  Vinica,

Županija,  Republika  Hrvatska  i  Europska  unija,  jest  revitalizacija  Arboretuma  Opeka  i

obnova dvorca u Marčanu u općini Vinica.

Arboretum Opeka zaštićena je  prirodna vrijednost  i  jedan od najznačajnijih  spomenika

prirode na području Varaždinske županije te jedan od najvrednijih hortikulturnih objekata u

srednjoj Europi. Krasi ga drveće iz cijelog svijeta staro i više od 150 godina, no u proteklih

pola  stoljeća  nije  zasađeno  ni  jedno  drvo,  a  nekad  velebni  dvorac  desetljećima  je

propadao.

Korak  bliže  revitalizaciji  Arboretuma  i  obnovi  dvorca  je  projekt  Regionalnog  centra

kompetentnosti  u  poljoprivredi  za  kojeg  su  osigurana  značajna  financijska  sredstva  iz

Europske unije, a načelnik Općine Vinica Marijan Kostanjevac ističe kako je, kad je riječ o

natječaju, u tijeku prikupljanje ponuda. 



„To se odnosi na uređenje građevinskog dijela i dovođenje čitave infrastrukture jer u ovom

prostoru nema ničega, nema vode, struje, plina, mogućnosti grijanja ni hlađenja, to sve

treba napraviti i pripremiti, a počet će i izgradnja trafostanice. Ima tu puno stvari koje treba

posložiti, ali najvažnije je da ćemo sve to i napraviti kroz Centar kompetentnosti za koji

smo se borili”, kaže Kostanjevac i dodaje:

„Najviše  zasluga  sigurno  ima  premijer  Andrej  Plenković  koji  je  donio  odluku  da  mi

dobijemo  taj  Centar  kompetentnosti,  da  dobijemo  mogućnost  trošenja  europskih

sredstava.  Od velike pomoći  bio  je  i  naš saborski  zastupnik  Anđelko Stričak koji  je  u

svakom trenutku bio poveznica između Općine i Županije prema Vladi. Moram reći i da je i

suradnja  sa  županom  Radimirom  Čačićem  bila  odlična,  stoga  mu  kao  načelnik

zahvaljujem.”

Kostanjevac ističe i da je prva faza projekta završena te su odobrena sredstva u visini od

čak 70 milijuna kuna.

„30 milijuna je sad pred realizacijom, a za ostatak se priprema dokumentacija pa će opet

biti raspisan natječaj, tako da će tih 70 milijuna biti potrošeno za uređenje  građevinskog i

infrastrukturnog, ali i parkovnog dijela. Posla ima jako puno i doista će trebati brzo raditi da

se ta sredstva iskoriste u određenim rokovima, no Vinica će nakon svega imati prekrasan

Arboretum kakav je nekad bio, imat će prekrasan dvorac i brojne sadržaje te služiti za

odgojno  obrazovne  potrebe,  za  kulturna  događanja  i  sve  ostale  potrebe  koje  će  se

događati na području općine, županije, ali i države”, kaže vinički načelnik.

Da se o revitalizaciji Arboretuma Opeka i obnovi dvorca govori desetljećima, zna i saborski

zastupnik Anđelko Stričak.

„Zajedno s načelnikom nazočio sam brojnim razgovorima u Županiji,  u  ministarstvima,

fondovima. Obišli  smo čak i  arboretume u susjednim državama,  upijali  iskustva,  tražili

dobre premijere na koji način revitalizirati arboretum. Takav angažman i predani rad bili su

dobra podloga i rezultirali konačnim početkom ovog velikog projekta. Najbitnije je da se

kreće, a kad se pokrene, siguran sam da neće stati  na počecima, nego da ćemo to i

završiti”, ističe Stričak i dodaje:

„Sad svjedočimo izgradnji, dogradnji škola, vrtića, bolnica, cesta, aglomeracija...Tome prije

nismo svjedočili i treba naglasiti da se sve to događa unazad 2-3 godine. Imali smo često

priliku čuti koliko je načelnik Kostanjevac bio nezadovoljan odnosom Županije i državne

razine prema općini Vinica, ali njegove su česte konferencije za medije, njegova upornost i



entuzijazam dali  rezultate kojima upravo svjedočimo - Općina Vinica trenutno je, među

općinama, najveće gradilište u Varaždinskoj županiji.”

Radovi u Arboretumu Opeka trebali bi početi 3. svibnja ove, a završiti do proljeća 2023.

godine, kaže Stričak i zaključuje:

„Upornost  se  isplati,  a  ako  je  itko  bio  uporan  kad  je  riječ  o  Arboretumu,  onda  su  to

zasigurno općinski načelnik Marijan Kostanjevac i njegovi suradnici.”




